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Pensioenfonds Banden en Wielen toen en nu

‘De deelnemer staat  
nog steeds  centraal!’
Ruud Spuijbroek (69) was van 1998 
tot 2018 werkgeversvoorzitter van 
Pensioenfonds Banden en Wielen. 
Selma Smit (51) is nu onafhankelijk 
voorzitter. Samen spraken ze over het 
pensioenfonds toen en nu. Over de 
verschillen en de overeenkomsten. 

Opgericht in 1986
Ruud: ‘In de jaren ‘80 was er te weinig 
werk. Om dat op te lossen werd eer-
der stoppen met werken gestimuleerd. 
Zo werd in ‘84 de Stichting Vervroegd Uit-
treden voor de Banden- en Wielen branche 
(VUBAN) opgericht. Er was ook een 
pensioenfonds dat een vrijwillige regeling 
aanbood: het VACO Pensioenfonds. Maar 
dat bleek niet genoeg. Aan de cao-tafel is 
uiteindelijk besloten: we moeten komen 
tot een verplicht gesteld bedrijfstak 

pensioenfonds. Geert Rijzinga en  
Francis Mulder waren belangrijke 
 grondleggers. Op 20 juni 1986 werd 
 Pensioenfonds Banden en Wielen 
 opgericht.’

Goed pensioen voor de branche
‘Was die verplichtstelling bedoeld 
om  concurrentie op de arbeidsvoor-
waarde pensioen binnen de sector te 
 voorkomen?’, vraagt Selma. Ruud: ‘Ja, 
men wilde bewust iets gezamenlijks. Een 
goed pensioen voor de hele  branche.’ 
 Selma: ‘Hoe reageerde de branche 
daarop?’ Ruud: ‘In het begin was men wel 
verdeeld. De branche moest wennen. Uit-
eindelijk was het overgrote deel positief.’ 
 
 
 >>> lees verder op de volgende pagina

Hoera,  
wij zijn  jarig!
Pensioenfonds Banden en Wielen 
bestaat 35 jaar. Dat vieren we niet 
uitbundig. Maar we willen het ook niet 
ongemerkt voorbij laten gaan. Daarom 
ligt deze speciale editie van het 
 Bandenbulletin voor u. Ik sprak met 
Ruud Spuijbroek, voormalig voorzit-
ter van het fonds, over waarom het 
fonds is opgericht. Over verschillen en 
overeenkomsten tussen toen en nu. U 
leest in deze editie ook een interview 
met meneer Visser, één van onze oud-
ste deelnemers. Hij heeft maar kort 
 pensioen opgebouwd, maar is toch 
heel blij met een extraatje elke maand. 
Ik wens u veel leesplezier!
 
Hartelijke groet, 

Selma Smit
Voorzitter
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Hoeveel pensioen krijgt u?
Meneer Visser is heel blij met een klein pensioen per maand. Maar als u langer in de banden- en 
wielenbranche hebt  gewerkt, krijgt u natuurlijk (veel) meer. Hoeveel pensioen krijgt u? 

1 Log in op Mijn Pensioencijfers 
via onze website en bekijk uw 
 pensioen bij ons fonds. 

Van regelen arbeidsvoorwaarde 
naar financiële instelling
Ruud: ‘Sommige dingen waren toen 
heel anders dan nu. De economie 
was anders, de rente was goed. Ik 
herinner me ook dat mensen met hun 
ordners bij ons langs kwamen. Hoe 
zit het nu met mijn  pensioen? Het 
toezicht was ook heel anders. Je kreeg 
een paar boeken die je moest door-
nemen. Daarin stond dan alles wat je 
over pensioen moest weten.’  
 
Selma: ‘Dat kun je je nu niet meer 
voorstellen! Volgens mij ging het 
in de beginjaren echt alleen om het 
regelen van een arbeidsvoorwaarde, 
voor en door de branche. Nu wordt 
een pensioenfonds veel meer gezien 
als een financiële instelling. Dat komt 
omdat het fonds veel geld beheert 
en moet beleggen om ook in de 
 toekomst alle pensioenen te  kunnen 

uitbetalen. Dat is een groot verschil. Het fonds moet nu ook 
worden aangestuurd als een financiële  instelling, met alle eisen 
die daarbij horen. Daardoor komt er soms meer afstand met de 
deelnemers en werkgevers in de branche. Dat is best jammer. 
Want het blijft wel het geld van de mensen in de branche.’ 
 
Ruud: ‘Klopt, Selma. Dat zie je ook als je kijkt naar het besturen 
van het fonds. Bestuurder zijn was toen een bijzaak. Nu is het 
veel professioneler. Er gelden strenge eisen voor bestuursleden. 
Maar dat vind ik ook terecht.’

Zorgen om de financiële positie
Selma: ‘Ruud, op het moment dat ik in 2018 startte bij het pen-
sioenfonds was de financiële positie van het fonds al behoorlijk 
verslechterd. Wanneer is dat ontstaan?’ Ruud: ‘Vóór 2008 ging het 
financieel wel goed met het fonds. Onze dekkingsgraad was 110% 
tot 115%. De klap kwam door de financiële crisis in 2008. Daarna 
is onze financiële positie nooit meer echt hersteld.’
 
Selma: ‘Het is echt een issue. Dat blijft heel vervelend, omdat 
we daardoor de pensioenen niet kunnen verhogen en de kans 
op een verlaging aanwezig blijft. Maar ook de steeds strengere 
eisen die gelden voor pensioenfondsen zijn een issue. Die eisen 
brengen kosten met zich mee en hoe meer kosten, hoe minder 
geld er overblijft voor de pensioenen van onze deelnemers. Het 
helpt helaas niet dat we een relatief klein pensioenfonds zijn. Als 
je groter bent, kun je de kosten verdelen over meer deelnemers. 
Toch hechten werknemers- en werkgeversorganisaties (sociale 
partners) nog steeds aan het bestaan van het fonds. Binnen het 
bestuur kijken we daarom goed hoe we de kosten zo laag mogelijk 
kunnen houden.’ 

De deelnemer staat centraal
Er zijn verschillen tussen toen en nu. Maar wat is nog hetzelfde? 
Selma: ‘De passie voor de branche! De passie van de mensen die 
voor het pensioenfonds werken, de betrokkenheid. En het belang-
rijkste: We doen het echt voor de deelnemers. Voor een zo goed 
mogelijk pensioen.’ ‘Ja’, zegt Ruud, ‘en dat is altijd zo geweest.’

De bedragen die u ziet zijn een  inschatting. 

2 Ga naar mijnpensioenoverzicht.nl 
voor het pensioen dat er in totaal  
voor u is. U ziet:

• het pensioen van ons fonds;
• pensioen dat u misschien 

via andere werkgevers hebt 
opgebouwd;

• uw AOW van de overheid.
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‘Elke week een  
brood van  
mijn pensioen’ 

Met de bakfiets langs de deuren
‘Ik heb geluk gehad hoor, dat ik pensioen heb. Vroeger was dat 
niet zo. Thuis hadden we een boerderij. Op mijn 24e trouwde ik 
met Cornelia en zijn we samen een melkzaak begonnen. Eerst 
4 jaar in Amstelveen, daarna 11 jaar in Den Haag. We gingen elke 
dag langs de deuren met de bakfiets en verkochten melk, boter, 
kaas en eieren. We hadden ook een winkel met kruidenierswaren. 
Pensioen, daar waren we niet mee bezig. Misschien was dat er 
toen wel voor mensen die bij een goed bedrijf werkten. Maar 
wij kwamen eigenlijk altijd geld tekort. We waren niet bezig met 
sparen voor later.’

Voor frietjes en bier naar ome Gerrit
‘Toen de supermarkten opkwamen, kreeg onze zaak het zwaar. 
Eigenlijk zijn we van armoede hier naar Nederhorst gekomen. 
We dachten: wat zullen we nu eens gaan doen? We kochten een 
cafetaria hier in het dorp. Daar sloten we een hypotheek voor af. 
Die cafetaria liep heel goed! We verkochten ook bier. De mannen 
kwamen ’s avonds een frietje halen met een pilsje erbij. Zo werd 
ik ook bekend in het dorp. Nog steeds kennen veel mensen mij 
hier. En ze noemen mij net als toen nog altijd ‘ome Gerrit’.’

Geld voor de oude dag
‘Vlakbij de cafetaria huurden we een huis. Later kochten we het 
voor relatief weinig. Achteraf hebben we met de koop van dat huis 
ook ons pensioen geregeld. Want veel later hebben we het heel 
goed kunnen verkopen. Van dat geld leef ik nu nog steeds. Zo 
ging dat vroeger. Mijn vader en moeder verkochten ook op enig 
moment hun boerderij. Dat was hun geld voor de oude dag.’

De boekhouder begon opeens over pensioen
‘Op mijn 52e hebben we de cafetaria verkocht. Toen ging ik 
werken bij een winkel met automaterialen. Ik was bezorger, dus 
ik reed veel rond. Op enig moment kwam er een boekhouder en 
die zei: je gaat pensioengeld betalen. Ik ging dus opeens pensioen 

opbouwen. Ja, dat zal ongeveer in ’86 geweest zijn. Ik was daar 
heel blij mee. Met 62 jaar stopte ik met werken. Ik kon vervroegd 
uittreden. Die boekhouder heeft me daar destijds mee geholpen.’

Goed rondkomen
‘Ik kom heel goed rond. Ik heb nu een huurhuis. Ik leef vooral 
op de reserves van de verkoop van ons huis. Ik krijg AOW van 
de overheid en dus elke maand € 17 pensioen. Daar ben ik echt 
heel blij mee. Je kunt denken: dat is wel weinig. Maar anders had 
ik niks gehad. Ik krijg het ook al bijna 30 jaar. Dat is toch mooi 
meegenomen.’

Op naar de 100
‘Of ik mijn tijd goed om krijg? Ja, hoor. In het begin van mijn 
pensioen heb ik veel geschilderd en had ik een volkstuin. Nu lukt 
dat allebei niet meer. 2,5 jaar geleden overleed mijn vrouw. Dat 
gemis blijft. Je bent altijd samen geweest. Maar ik blijf wel bezig. 
Ik woon nog zelfstandig en kook nog zelf. Elke ochtend als ik 
opsta, zet ik meteen radio Utrecht aan. Dat is een radio die je ook 
echt meeneemt. Ik lees ook uitvoerig de krant, hou van TV kijken 
en mijn familie komt geregeld op bezoek. Ik heb vier kinderen, zes 
kleinkinderen en één achterkleinkind. Ik hoop dat ik hier zolang 
mogelijk kan blijven wonen. En dat ik de 100 haal. Daar ga ik 
voor!’

Met bijna 94 jaar is Gerrit Visser één van 
de oudste deelnemers van Pensioenfonds 
Banden en Wielen. We gingen bij hem op 
bezoek in Nederhorst den Berg. Daar 
noemen ze hem ook wel ‘ome Gerrit’. 
Hij ontvangt naast zijn AOW van de 
overheid, elke maand € 17 pensioen 
van ons fonds. ‘Pensioen, daar ben ik 
heel blij mee! Daar kun je toch mooi 
elke week een brood van kopen.’
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Niet vergeten …
• Gaat u samenwonen? Meld uw partner bij ons aan. Als u trouwt of een 

 geregistreerd partnerschap aangaat, hoeft het niet. Dat krijgen we 
 automatisch door. 

• Verhuist u naar het buitenland? Geef uw nieuwe adres door. Als u binnen 
Nederland verhuist, krijgen wij uw nieuwe adres automatisch door. 

• Hebben wij uw e-mailadres nog niet? Geef het aan ons door. Zo kunnen wij 
u nog beter informeren over uw pensioen.

 
U kunt alles doorgeven via Mijn Pensioencijfers, uw persoonlijke omgeving 
van bandenpensioen.nl.  

Het gaat financieel beter, 
maar nog niet goed 
genoeg
Onze financiële positie is de afgelopen maanden gelukkig iets verbeterd. Dat is te zien 
aan onze dekkingsgraad. Die publiceren we elke maand op bandenpensioen.nl. 

Onze dekkingsgraad is gestegen door de stijging van de rente. Ook ging de waarde van 
onze beleggingen omhoog. Beide ontwikkelingen zijn positief en goed voor ons herstel. 
Maar we zijn er nog niet. De dekkingsgraad is nog steeds te laag. 

Dit jaar was een verlaging van uw pensioen niet nodig. We verwachten dat we uw 
 pensioen volgend jaar ook niet hoeven te verlagen, maar dat is nog niet zeker. We weten 
wel al zeker dat we uw pensioen per 1 januari 2022 niet kunnen verhogen. Daarvoor gaat 
het financieel niet goed genoeg.  

Wij helpen u 
graag
Hebt u een vraag over uw pensioen? Op 
onze website bandenpensioen.nl vindt u 
veel informatie. Vindt u uw antwoord niet? 
Stel uw vraag via het contactformulier op 
de website of bel ons op 088 - 116 30 55.  
Ons team staat voor u klaar. 

Betaaldata 
2022
Op deze data betalen we volgend jaar uw 
pensioen uit:  

• 21 januari
• 23 februari 
• 23 maart
• 22 april
• 23 mei
• 23 juni

• 22 juli
• 23 augustus
• 23 september
• 21 oktober
• 23 november 
• 20 december

Buitenlandse rekening?
Dan kan het een paar dagen later zijn.  
Maar altijd uiterlijk op de laatste dag van 
de maand.

Colofon
Bandenbulletin is een uitgave van Stichting Bedrijfstakpensioenfonds voor de Banden- en Wielenbranche. Bandenbulletin
verschijnt twee keer per jaar. Aan de tekst kunt u geen rechten ontlenen. Rechten kunt u alleen ontlenen aan het pensioenreglement
van Bpf Banden en Wielen. 
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